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Transportudvalget har i brev af 15. august 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

Spørgsmål nr. 625: 

Vil ministeren redegøre for mulighederne for og realismen i at 

overdække Øresundsmotorvejen, som det er aftalt, at det skal un-

dersøges i forbindelse med den såkaldte overførselssag i Køben-

havns Kommune, jf. artiklen ”Tag over københavnsk motorvejs-

strækning er rykket afgørende skridt nærmere” fra berlingske.dk 

den 24. marts 2022 (www.berlingske.dk/metropol/tag-over-ko-

ebenhavnsk-motorvejsstraekning-er-rykket-afgoerende-skridt)?  

Svar: 

Støj fra trafikken er et væsentligt samfundsproblem, som påvirker 

rigtig mange danskere. Det er en udfordring, som jeg er meget op-

taget af at håndtere.  

Med Aftale om Infrastrukturplan 2035 er der prioriteret 3 mia. kr. 

til en styrket indsats mod trafikstøj. Det giver os muligheden for at 

tænke støjindsatsen mere sammenhængende og med inddragelse 

af forskellige initiativer. 

Der er ingen tvivl om, at overdækning af motorveje vil kunne redu-

cere støjgener betragteligt. Omvendt kræver overdækning af veje 

betydelige anlægsomkostninger. Jeg er positivt indstillet over for 

det videre arbejde med overdækningsprojekter, hvor det er vigtigt 

at få skitseret de bedste løsningsmodeller. 

Som aftalt i forligskredsen bag Infrastrukturplan 2035 er Vejdirek-

toratet i gang med at undersøge modeller for fremtidige overdæk-

ningsprojekter, hvor målet i første omgang er at skabe et samlet 
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overblik over viden på området. Det er et centralt element at samle 

input fra i gangværende undersøgelser i ind- og udland, hvorfor 

den i Københavns Kommune besluttede foranalyse, der refereres 

til i indeværende udvalgsspørgsmål, også er relevant.  

Med venlig hilsen 

Trine Bramsen 

 


